
Folketingets Retsudvalg

Dato: 16. april 2010

Under henvisning til Folketingets retsudvalg brev af 19. marts 2010

følger hermed indenrigs- og sundhedsministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 801 (REU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karen Hækkerup

Spørgsmål nr. 801:

”Hvorfor er statsforvaltningen ikke pålagt tidsbegrænsninger i forhold til 

sagsbehandlingstiden?”

Svar:

I overensstemmelse med Justitsministeriets cirkulæreskrivelse af 4. juni 

1997 søges statsforvaltningernes arbejde tilrettelagt således, at sagsbe-

handlingstiden bliver så kort som muligt, samtidig med at de involveredes 

retssikkerhed og kvaliteten i afgørelserne er forsvarlig.

Nogle sager tager dog længere tid at behandle end andre. Det kan for ek-

sempel skyldes, at disse sager er meget komplicerede eller at statsforvalt-

ningen skal undersøge mange forhold i sagen og eksempelvis foretage hø-

ringer.

De regionale statsforvaltninger indgår hvert år en individuel resultatkontrakt 

med Indenrigs- og Sundhedsministeriet. I resultatkontrakten er der fastsat 

krav til den gennemsnitlige sagsbehandlingstid for statsforvaltningernes 

væsentligste opgaver. Resultatkravene fastsættes, så de er ambitiøse, men 

også realistiske.
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